
P R O T O K Ó Ł   NR   XXVIII/08
z obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej w Augustowie, 

które odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego 
w Augustowie, ul. 3 Maja 60 

w dniu 5 grudnia 2008 r. 

W obradach sesji wzięło udział 21 radnych – lista obecności w załączeniu. 
/zał. nr 1/
Ponadto w obradach udział wzięli: 

- goście
- dziennikarze
- pracownicy Urzędu Miejskiego w Augustowie

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 10.10
i zakończono o 13.20



Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Złożenie sprawozdania przez Burmistrza Miasta.
4. Interpelacje radnych. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) wytypowania  kandydata  do  Powiatowej  Rady  Zatrudnienia  
w Augustowie; 

b) przyjęcia „Planu ochrony przed szkodliwością azbestu i programu
usuwania  wyrobów  zawierających  azbest  z  terenu  Miasta
Augustowa”; 

c) zmian budżetu miasta na 2008 r.; 
d) ustalenia  stawki  dotacji  przedmiotowej  na  2009  r.  dla  zakładu

budżetowego Centrum Sportu i Rekreacji w Augustowie; 
e) ustalenia cen za przewozy osób środkami miejskiej komunikacji na

terenie miasta Augustowa; 
f) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 
g) określenia  wysokości  rocznych  stawek  podatku  od  środków

transportowych; 
h) zwolnień od podatku od nieruchomości oraz podatku od środków

transportowych, stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną. 
6. Informacja  Burmistrza  Miasta  dotycząca  stawek  podatku  rolnego  

i podatku leśnego na 2009 rok.
7. Rozpatrzenie  wniosku  radnego  p.  Zbigniewa  Huszczy  w sprawie  rady

programowej  „Przeglądu  Augustowskiego”  /Zbigniew  Huszcza,  Eliza
Ramut,  Leszek  Czokajło,  Bogdan  Dyjuk,  Tadeusz  Wierzbicki,  Anna
Urban/.

8. Odpowiedzi na interpelacje radnych.
9. Przyjęcie protokołów z obrad XXVI sesji RM z 7.11.2008 r. oraz XXVII

sesji RM z 20.11.2008 r. 
10.Zapytania i wolne wnioski.
11.Zamknięcie obrad. 

Ad. pkt 1
Obrady  XXVIII  sesji  Rady  Miejskiej  w  Augustowie  otworzył  Pan

Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej.  Powitał
pracowników  Urzędu  Miejskiego  na  czele  z  Panem  Kazimierzem
Kożuchowskiem – Burmistrzem Miasta i Panem Tomaszem Śpiczko – Zastępcą
Burmistrza Miasta,  Pana  Bogdana  Dyjuka –  Wiceprzewodniczącego  Sejmiku
Województwa  Podlaskiego,  kombatantów  –  Pana  Jana  Karpa  i  Pana
Włodzimierza  Janiszewskiego,  Pana  Andrzeja  Bałazego  –  Komendanta
Powiatowego  Policji  w  Augustowie,  Pana  Mirosława  Chudeckiego  –
Przewodniczącego Oddziału NSZZ „Solidarność”, Pana Dariusza Bednarczyka
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– Prezesa  PT „Necko”  Sp.  z  o.o.  i  Pana  Dariusza  Iwanowicza  –  Głównego
Księgowego PT „Necko” Sp.  z  o.o.,  przedstawicieli  prasy  lokalnej  i  portalu
internetowego,  Państwa  Radnych  i  wszystkich  przybyłych  na  sesję  Rady
Miejskiej w Augustowie. 

Stwierdził, że zgodnie z listą obecności na sali znajduje się 20 radnych, co
stanowi o prawomocności obrad. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
poinformował, iż w gminie Suwałki zdarzyła się wielka tragedia. W rodzinie,
gdzie jest 6 dzieci, 4 lata temu zginął ojciec, a kilka tygodni temu zginęła matka.
Dzieci  zostały  same  bez  środków  do  życia,  z  zaległościami  kredytowymi.  
W takich sytuacjach najczęściej pomaga rodzina, ale w ich przypadku są tylko
dziadkowie, którym 2 lata temu spalił się dom, i którzy również znaleźli się  
w bardzo trudnej sytuacji życiowej. Pan Przewodniczący poprosił, aby w tym
przedświątecznym okresie wspomóc tę rodzinę. Wszystkie zebrane datki zostaną
wpłacone na specjalnie utworzone konto. 

Ad. pkt 2
Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,

czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  wnieść  uwagi,  bądź  propozycje  do
przedstawionego porządku obrad dzisiejszej sesji? /zał. nr 2/

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
zaproponował,  aby  w  pkt.  5h  porządku  obrad  wykreślić:  „oraz  podatku  od
środków transportowych”. 

Więcej uwag, ani propozycji nie zgłoszono i Pan Andrzej Kurczyński –
Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał pod głosowanie porządek obrad sesji
wraz  z  zaproponowaną zmianą,  który  w wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania został przyjęty jednogłośnie 20 głosami za.

Pan Andrzej  Kurczyński  – Przewodniczący Rady Miejskiej  udzielił
głosu  Panom:  Janowi  Karpowi  i  Włodzimierzowi  Janiszewskiemu  –
kombatantom ze Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych,
Koło Miejsko – Gminne Augustów.

Pan Jan Karp – Przewodniczący Związku Kombatantów RP i Byłych
Więźniów Politycznych, Koło Miejsko – Gminne Augustów poinformował, że
decyzją  Zarządu  Głównego  Związku  Kombatantów  RP i  Byłych  Więźniów
Politycznych w Warszawie został odznaczony Medalem za Zasługi dla Związku
Kombatantów  Pan  Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  Augustowa.
Przewodniczący  Związku  Kombatantów  udekorował  Pana  Kazimierza
Kożuchowskiego  –  Burmistrza  Miasta  Augustowa  Medalem  za  Zasługi  dla
Związku Kombatantów. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
pogratulował Panu Burmistrzowi i poprosił o zabranie głosu.
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Pan  Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  podziękował  za
przyznane odznaczenie, które przyjął z ogromnym zaskoczeniem i wzruszeniem.
Powiedział, że zawsze starał się służyć wiedzą i doświadczeniem organizacjom
kombatanckim oraz zadeklarował swoją pomoc w tym względzie. 

Ad. pkt 3
Pan Andrzej  Kurczyński  – Przewodniczący Rady Miejskiej  udzielił

głosu Panu Kazimierzowi Kożuchowskiemu – Burmistrzowi Miasta z prośbą
o  złożenie  sprawozdania  ze  swojej  działalności  od  ostatniej  sesji  Rady
Miejskiej. 

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie
ze swojej działalności od ostatniej sesji Rady Miejskiej, za okres od 14.11.08 r.
do 27.11.08 r. 

Ad. pkt 4
Interpelacje radnych 

Pan  Radny  Zbigniew  Huszcza  zapytał,  czy  była  prowadzona  jakaś
korespondencja  pomiędzy  Urzędem  Miejskim  w  Augustowie  a  Generalną
Dyrekcją Dróg Publicznych i Autostrad na temat kładek, które są budowane na
ul.  29  Listopada?  Zapytał,  czy  miejscowy  plan  zagospodarowania
przestrzennego  obejmujący  tę  ulicę  umożliwia  wybudowanie  tego  rodzaju
infrastruktury? 
 
Ad. pkt 5a

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 5a porządku
obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  wytypowania  kandydata  do
Powiatowej  Rady  Zatrudnienia  w  Augustowie.  Pan  Przewodniczący
poinformował,  iż  w  listopadzie  tego  roku  skończyła  się  4  letnia  kadencja
Powiatowej  Rady  Zatrudnienia,  dlatego  zachodzi  konieczność  wytypowania
kandydata  z  ramienia  Miasta.  Zaproponował,  aby  do  Powiatowej  Rady
Zatrudnienia  w  Augustowie  wytypować  Burmistrza  Miasta  Augustowa  Pana
Kazimierza Kożuchowskiego. Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Państwa
Radnych ma inną propozycję bądź pytania? 

Głosów  w  dyskusji  nie  było  i  Pan  Andrzej  Kurczyński  –
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały.
W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVIII/166/08
w  sprawie  wytypowania  kandydata  do  Powiatowej  Rady  Zatrudnienia  
w Augustowie została podjęta jednogłośnie 21 głosami za, przy braku głosów
przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. /zał. nr 3/
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Ad. pkt 5b
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w  Augustowie  powiedział,  że  Rada  Miejska  przystąpi  obecnie  do  realizacji
punktu 5b porządku obrad, tj. do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia „Planu
ochrony  przed  szkodliwością  azbestu  i  programu  usuwania  wyrobów
zawierających azbest  z  terenu Miasta  Augustowa”.  Przypomniał,  że  uchwale
towarzyszy 72 stronicowy załącznik w formie płyty cd, który dokładnie opisuje,
w jaki  sposób zostanie  usunięty azbest  z  terenu miasta  Augustowa,  w jakim
czasie, i zagrożenia, jakie za sobą niesie ich nieusunięcie. Poinformował, że  
w Augustowie jest 425 budynków pokrytych azbestem, czyli 70.664 m2 azbestu
i  materiałów  z  nim  związanych.  Azbest  z  terenu  miasta  Augustowa  będzie
usuwany w latach 2008 – 2032, w 3 etapach: I etap- 2008 – 2012, w którym
planowana  jest  likwidacja  20%  azbestu;  II  etap  –  2013  –  2022  –  zakłada
likwidację  40%;  2023  –  2032,  również  zakłada  usunięcie  40%  wyrobów
azbestowych. Pan Przewodniczący poinformował, iż w zeszłym roku Wydział
Gospodarki  Komunalnej,  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  UM  wykonał
ogromną  pracę,  aby  zewidencjonować  ilość  materiałów  azbestowych
znajdujących się na terenie miasta Augustowa. Koszt wywozu i utylizacji ww.
materiałów  wyniesie  ok.  3.106.000  zł,  dodatkowy  koszt  to  ponad  4  mln  zł
związany  z  wykonaniem  nowych  pokryć  dachowych.  Pan  Przewodniczący
uspokoił  wszystkich  zebranych,  że  składowisko  tychże  odpadów  nie  jest
przewidywane  na  terenie  miasta  Augustowa.  Zapytał,  czy  ktoś  z  Państwa
Radnych chciałby zabrać głos na temat ww. uchwały? 

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM  poinformowała,  że Komisje RM: Budżetu i  Finansów oraz ds.  Rodziny,
Edukacji,  Zdrowia  i  Spraw Społecznych,  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  
4 grudnia 2008 r., jednogłośnie wyraziły pozytywną opinię na temat projektu
ww. uchwały. 

Pan  Stanisław  Sokołowski  –  Przewodniczący  Komisji  
Uzdrowiskowej  RM  poinformował,  że  Komisje  RM:  Uzdrowiskowa  
i ds. Urbanistyki, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Komunalizacji Mienia, na
wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  3  grudnia  2008  r.,  jednogłośnie  wyraziły
pozytywną opinię na temat projektu ww. uchwały. 

Więcej  głosów  w  dyskusji  nie  było  i  Pan  Andrzej  Kurczyński  –
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały.
W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVIII/167/08
w sprawie przyjęcia „Planu ochrony przed szkodliwością azbestu i  programu
usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Miasta Augustowa” została
podjęta  jednogłośnie  21  głosami  za,  przy  braku  głosów przeciwnych  i  przy
braku głosów wstrzymujących się. /zał. nr 4/
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Ad. pkt 5c
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w  Augustowie  powiedział,  że  Rada  Miejska  przystąpi  obecnie  do  realizacji
punktu 5c porządku obrad, tj.  do podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu
miasta na 2008 r. Przypomniał, iż projekt uchwały był dokładnie omawiany na
posiedzeniach Komisji RM, dlatego zaproponował, aby od razu przystąpić do
zadawania pytań. 

Pan Stanisław Sokołowski – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej
RM poinformował, że Komisje RM: Uzdrowiskowa i ds. Urbanistyki, Ochrony
Środowiska,  Rolnictwa i  Komunalizacji  Mienia,  na wspólnym posiedzeniu w
dniu  3  grudnia  2008  r.,  wyraziły  pozytywną  opinię  na  temat  projektu  ww.
uchwały. 

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM  poinformowała,  że Komisje RM: Budżetu i  Finansów oraz ds.  Rodziny,
Edukacji,  Zdrowia  i  Spraw Społecznych,  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  
4 grudnia 2008 r., wyraziły pozytywną opinię na temat projektu ww. uchwały. 

Pan Patryk Palczewski  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  RM
poinformował,  że  Komisje  RM:  Rewizyjna  i  ds.  Promocji,  Kultury,  Sportu  
i Turystyki, na wspólnym posiedzeniu w dniu 2 grudnia 2008 r., jednogłośnie,
10 głosami za, wyraziły pozytywną opinię na temat projektu ww. uchwały.  

Więcej  głosów  w  dyskusji  nie  było  i  Pan  Andrzej  Kurczyński  –
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały.
W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVIII/168/08
w  sprawie  zmian  budżetu  miasta  na  2008  r.  została  podjęta  jednogłośnie  
21  głosami  za,  przy  braku  głosów  przeciwnych  i  przy  braku  głosów
wstrzymujących się. /zał. nr 5/

Ad. pkt 5d
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w  Augustowie  powiedział,  że  Rada  Miejska  przystąpi  obecnie  do  realizacji
punktu 5d porządku obrad, tj. do podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu
miasta na 2008 r.  Udzielił  głosu  Pani Monice Podziewskiej – Skarbnikowi
Miasta z prośbą o omówienie projektu ww. uchwały. 

Pani  Monika  Podziewska  –  Skarbnik  Miasta  omówiła  projekt  ww.
uchwały. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głoś na temat ww. uchwały? 

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM  poinformowała,  że Komisje RM: Budżetu i  Finansów oraz ds.  Rodziny,
Edukacji,  Zdrowia  i  Spraw Społecznych,  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  
4 grudnia 2008 r., jednogłośnie wyraziły pozytywną opinię na temat projektu
ww. uchwały. 
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Pan  Stanisław  Sokołowski  –  Przewodniczący  Komisji  
Uzdrowiskowej  RM  poinformował,  że  Komisje  RM:  Uzdrowiskowa  
i ds. Urbanistyki, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Komunalizacji Mienia, na
wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  3  grudnia  2008  r.,  jednogłośnie  wyraziły
pozytywną opinię na temat projektu ww. uchwały. 

Więcej  głosów  w  dyskusji  nie  było  i  Pan  Andrzej  Kurczyński  –
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały.
W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVIII/169/08
w  sprawie  ustalenia  stawki  dotacji  przedmiotowej  na  2009  r.  dla  zakładu
budżetowego  Centrum  Sportu  i  Rekreacji  w  Augustowie  została  podjęta
jednogłośnie  21  głosami  za,  przy  braku  głosów  przeciwnych  i  przy  braku
głosów wstrzymujących się. /zał. nr 6/

Ad. pkt 5e
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w  Augustowie  powiedział,  że  Rada  Miejska  przystąpi  obecnie  do  realizacji
punktu 5e porządku obrad, tj. do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia cen za
przewozy osób środkami miejskiej komunikacji na terenie miasta Augustowa.
Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na temat projektu
ww. uchwały?

Pan  Stanisław  Sokołowski  –  Przewodniczący  Komisji  
Uzdrowiskowej  RM  poinformował,  że  Komisje  RM:  Uzdrowiskowa  
i ds. Urbanistyki, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Komunalizacji Mienia, na
wspólnym posiedzeniu w dniu 3 grudnia 2008 r., wyraziły pozytywną opinię na
temat projektu ww. uchwały, 10 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  
i przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM  poinformowała,  że Komisje RM: Budżetu i  Finansów oraz ds.  Rodziny,
Edukacji,  Zdrowia  i  Spraw Społecznych,  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  
4 grudnia 2008 r., wyraziły pozytywną opinię na temat projektu ww. uchwały, 
5  głosami  za,  przy  braku  głosów  przeciwnych  i  przy  2  głosach  
wstrzymujących się. 

Pan Patryk Palczewski  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  RM
poinformował,  że  Komisje  RM:  Rewizyjna  i  ds.  Promocji,  Kultury,  Sportu  
i Turystyki, na wspólnym posiedzeniu w dniu 2 grudnia 2008 r., jednogłośnie
wyraziły pozytywną opinię na temat projektu ww. uchwały.

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
przedstawił opinie związków zawodowych na temat zaproponowanej podwyżki
cen biletów komunikacji miejskiej: 
- NSZZ „Solidarność” Zarządu Regionu Podlaskiego: „W odpowiedzi na pismo
z dnia 29.10.2008 r. w sprawie planowanej podwyżki cen biletów komunikacji
miejskiej  informujemy,  że  nasz  związek,  jako  organizacja  społeczna,  jest
przeciwny  wszelkim  podwyżkom,  które  w  bezpośredni  sposób  uderzają  
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w najuboższą  część  społeczeństwa.  Jeśli  zaś  podwyższenie  cen  biletów  jest
uzasadnione i konieczne, to nie więcej niż do wysokości stopnia inflacji, jaki
jest przewidziany w analizowanym okresie”, /zał. nr 7/;
- ZNP Zarządu Oddziału ZNP w Augustowie: „W odpowiedzi na Pana pismo nr
GKRiOŚ-7050-3/4/2008  z  dnia  29  października  br.  uprzejmie  informuję,  że
Prezydium Zarządu Oddziału ZNP w Augustowie zapoznało się z informacją
dotyczącą przewidywanych kosztów i stanu technicznego taboru autobusowego
komunikacji  miejskiej  w Augustowie.  Zaproponowana podwyżka cen biletów
autobusowych nie może cieszyć mieszkańców Augustowa, ale biorąc pod uwagę
poniesione w ostatnich latach bardzo duże nakłady inwestycyjne i fakt, że ceny
biletów  nie  były  zmieniane  przez  trzy  lata,  Prezydium  Zarządu  Oddziału
pozytywnie  opiniuje  zaproponowany  przez  Przedsiębiorstwo  Transportowe
„Necko” cennik biletów od 1 stycznia 2009 roku”, /zał. nr 8/.
Pan Przewodniczący stwierdził, iż w ostatnich latach znacznie zmniejszyła się
liczba pasażerów komunikacji miejskiej, co wiąże się z dochodami i wymaga
dopłat  ze  strony  Miasta.  Przypomniał,  że  od  kilku  lat  systematycznie
wymieniany jest tabor, który jest znacznie ekonomiczniejszy.  Przypomniał, iż
przez 3 lata ceny biletów nie były zwiększane. 

Pan  Dariusz  Bednarczyk  –  Prezes  PT  „Necko”  poinformował,  iż
dochody komunikacji miejskiej to nie tylko sprzedaż biletów, ale również najem
autokarów. Stwierdził, iż powodem niskich dochodów z komunikacji miejskiej
może być fakt, iż społeczeństwo augustowskie starzeje się i coraz więcej osób
korzysta z darmowych przejazdów.

Pan Wiesław Jeruć – Przewodniczący Komisji ds. Rodziny, Edukacji,
Zdrowia i  Spraw Społecznych RM  powiedział,  iż  nowy tabor  komunikacji
miejskiej  pozwoli  na  bezpieczny  i  estetyczny  przejazd.  Nowoczesny  autobus
jest zawsze wizytówką miasta. 

Więcej  głosów  w  dyskusji  nie  było  i  Pan  Andrzej  Kurczyński  –
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały.
W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVIII/170/08
w sprawie ustalenia cen za przewozy osób środkami miejskiej komunikacji na
terenie  miasta  Augustowa została  podjęta  17  głosami  za,  przy braku głosów
przeciwnych i przy 4 głosach wstrzymujących się. /zał. nr 9/

Ad. pkt 5f
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w  Augustowie  powiedział,  że  Rada  Miejska  przystąpi  obecnie  do  realizacji
punktu  5f  porządku  obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  określenia
wysokości  rocznych  stawek  podatku od nieruchomości.  Udzielił  głosu  Panu
Kazimierzowi  Kożuchowskiemu  –  Burmistrzowi  Miasta  z  prośbą  
o omówienie projektu ww. uchwały. 

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta omówił projekt ww.
uchwały. 
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Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głoś na temat ww. uchwały? 

Pan  Radny  Bogusław  Samel  -  Wiceprezes  Stowarzyszenia
Przedsiębiorców  Ziemi  Augustowskiej  poinformował,  iż  Burmistrz  Miasta
wystosował pismo do Stowarzyszenia Przedsiębiorców Ziemi Augustowskiej  
z  prośbą  o  wyrażenie  opinii  na  temat  wzrostu  podatku  od  nieruchomości.
Poinformował,  że  odbyło  się  spotkanie  Zarządu  Stowarzyszenia,  na  którym
dokładnie  przeanalizowano  sytuację,  jaka  ma  miejsce  od  kilku  lat,  tzn.  
w  Augustowie  nie  podjęto  żadnych  działań  i  nie  przygotowano  żadnego
programu celem wsparcia drobnej przedsiębiorczości. Zachęcił do przeczytania
artykułu  o  neoliberalizmie  w  ostatniej  „Polityce”,  gdzie  napisano,  że
Amerykanie ze swojego budżetu dopłacają 1 mln dolarów do największych sieci
sklepowych, a do największego giganta samochodowego 40 mld za ubiegły rok.
Pan  Wiceprezes  odczytał  stanowisko  Stowarzyszenia  Przedsiębiorców  Ziemi
Augustowskiej:  „Stowarzyszenie  Przedsiębiorców  Ziemi  Augustowskiej  po
zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miejskiej w Augustowie w sprawie
wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2009 r. – negatywnie opiniuje
przesłany  projekt  uchwały.  Jesteśmy  zaniepokojeni  prowadzoną  przez  Radę
Miasta i Burmistrza Augustowa polityką stosowania od kilku lat maksymalnych
stawek  podatkowych,  które  obciążają  podmioty  prowadzące  działalność
gospodarczą, dotyczy to nas średnich i małych przedsiębiorców działających na
terenie Miasta Augustowa. Większość miast  w naszym województwie stosuje
stawki niższe niż maksymalne. Uważamy, że obowiązujące maksymalne stawki
podatkowe  nie  służą  rozwojowi  prowadzonych  przez  nas  przedsiębiorstw.
Wzrost  podatków  zmusi  nas  do  podjęcia  działań  oszczędnościowych.
Zwiększone obciążenia zostaną zrekompensowane ograniczonymi podatkami na
cele charytatywne, sponsorskie,  itp., a w dobie nadchodzącego kryzysu mogą
dość szybko przyczynić się do zwolnienia pracowników i wzrostu bezrobocia  
w  naszym  mieście.  Dlatego  też  nie  akceptujemy  przedmiotowej  uchwały.” 
/zał. nr 10/

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  poprosił,
aby stanowiska, które są przedstawiane na sesji Rady Miejskiej były w 100%
prawdziwe.  Nieprawdą  jest,  że  od  kilku  lat  w  Augustowie  obowiązują
maksymalne  stawki  podatkowe.  Stawka  podatku  od  nieruchomości  od
budynków  lub  ich  części  związanych  z  prowadzeniem  działalności
gospodarczej, zaproponowana w projekcie uchwały to kwota 19,01 zł, natomiast
maksymalna wynosi 19,81 zł. Stwierdził, że można nie zwiększać podatków, ale
to wiąże  się  z  cięciami  w budżecie  na  2009 r.,  ponieważ jeżeli  są  mniejsze
dochody  to  i  mniejsze  wydatki.  Temat  podatków  jest  na  pewno  tematem
drażliwym. Pan Przewodniczący poprosił, aby Stowarzyszenie Przedsiębiorców
Ziemi Augustowskiej przedstawiło jakieś propozycje, aby Miasto ze swej strony
mogło wesprzeć ich działalność. 
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Pan Radny Bogusław Samel przypomniał, że radni tej kadencji uchwalili
plan, który umożliwia budowę trzech sklepów wielkopowierzchniowych. Jeden
z  tych  sklepów  powstanie  już  w  lutym.  Stwierdził,  iż  jest  to  5000  m2
powierzchni użytkowej obcych podmiotów, które nie przekażą żadnych opłat ze
sprzedaży  alkoholu  do  kasy  miejskiej,  ponieważ  ich  siedziby  są  np.  
w  Warszawie.  Wpływy  ze  sprzedaży  alkoholu  drastycznie  zmaleją.
Uruchomienie  ww. sklepów spowoduje  wymieranie  miasta  i  czas pokaże jak
będzie  ono wyglądało  za  kilka  lat.  Najprawdopodobniej  wizerunkiem miasta
będą  supermarkaty,  zamknięte  banki  i  puste  lokale  w  centrum  miasta.
Stwierdził, że niechciałby, aby tak było, ale bez pogody i bez sanatorium nikt
nie  zrobi  z  Augustowa miasta  turystycznego.  Zauważył,  iż  podwyżka stawki
podatku od nieruchomości za budynki lub ich części związane z prowadzeniem
działalności  gospodarczej  spowoduje  zwiększenie  budżetu  miasta  
o ok. 390 tys. zł w stosunku do tego roku. Wyraził gotowość, aby wspólnie  
z Komisją Rewizyjną Rady Miejskiej przyjrzeć się budżetowi miasta na 2009 r. 
i zastanowić się co można z niego wykreślić. 

Pan Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący Rady Miejskiej  zgodził
się, że trzeba spotykać się i rozmawiać, aby wypracować wspólne wnioski. 

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta przypomniał, że już
od  kilku  lat  funkcjonuje  uchwała  w  sprawie  zwolnień  z  podatku  od
nieruchomości,  która  stwarza  możliwości  przedsiębiorcom  i  przedsiębiorcy
korzystają  z  niej.  Poinformował,  iż  jest  również propozycja  nowej  uchwały  
w  sprawie  zwolnień  od  nieruchomości  stanowiącą  regionalną  pomoc
inwestycyjną.  Uchwała  ta  jest  pomocą  szczególnie  małym  podmiotom
gospodarczym  działającym  na  terenie  miasta.  Na  razie  proponuje  się,  aby
uchwała ta funkcjonowała tylko przez rok 2009, ponieważ nie wiadomo, jakie
spowoduje  ona  skutki  finansowe.  Przez  cały  2009  r.  można  będzie  składać
wnioski  zgodnie  z  tą  uchwałą.  Uchwała  ta  mówi,  że  inwestowanie  w nowe
urządzenia,  zmianę  profilu  produkcji,  daje  możliwości  lokalnych  zwolnień
podatkowych i nie potrzeba tu dodatkowego zatrudnienia. 

Pan  Radny  Jerzy  Dobrowolski  stwierdził,  iż  uchwała  w  innych
okolicznościach byłaby atrakcyjna, jednak w sytuacji jaka teraz panuje na rynku
trudno  będzie  z  niej  skorzystać,  ponieważ  nie  jest  to  dobry  czas  na
inwestowanie. 

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM  poinformowała,  że Komisje RM: Budżetu i  Finansów oraz ds.  Rodziny,
Edukacji,  Zdrowia  i  Spraw Społecznych,  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  
4 grudnia 2008 r., wyraziły pozytywną opinię na temat projektu ww. uchwały, 
4  głosami  za,  przy  3  głosach  przeciwnych  i  przy  braku  głosów  
wstrzymujących się. 

Pan Stanisław Sokołowski – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej
RM poinformował, że Komisje RM: Uzdrowiskowa i ds. Urbanistyki, Ochrony
Środowiska,  Rolnictwa  i  Komunalizacji  Mienia,  na  wspólnym  posiedzeniu  
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w dniu 3 grudnia 2008 r.,  wyraziły pozytywną opinię na temat projektu ww.
uchwały,  8  głosami  za,  przy  3  głosach  przeciwnych  i  przy  braku  głosów
wstrzymujących się. 

Pan Patryk Palczewski  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  RM
poinformował,  że  Komisje  RM:  Rewizyjna  i  ds.  Promocji,  Kultury,  Sportu  
i  Turystyki,  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  2  grudnia  2008  r.,  wyraziły
pozytywną opinię na temat projektu ww. uchwały, 8 głosami za, przy 1 głosie
przeciwnym i przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Więcej  głosów  w  dyskusji  nie  było  i  Pan  Andrzej  Kurczyński  –
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały.
W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVIII/171/08
w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości  została
podjęta  14  głosami  za,  przy  5  głosach  przeciwnych  i  przy  2  głosach
wstrzymujących się. /zał. nr 11/

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  ogłosił
przerwę w obradach do godziny 11.30. 

Ad. pkt 5g
Wznawiając  obrady  po  przerwie,  Pan  Andrzej  Kurczyński  –

Przewodniczący Rady Miejskiej w Augustowie powiedział, że Rada Miejska
przystąpi  obecnie  do  realizacji  punktu  5g  porządku  obrad,  tj.  do  podjęcia
uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków
transportowych. Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady
Miejskiej  zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na temat
ww. uchwały? 

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM  poinformowała,  że Komisje RM: Budżetu i  Finansów oraz ds.  Rodziny,
Edukacji,  Zdrowia  i  Spraw Społecznych,  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  
4 grudnia 2008 r., jednogłośnie wyraziły pozytywną opinię na temat projektu
ww. uchwały.

Pan Stanisław Sokołowski – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej
RM poinformował, że Komisje RM: Uzdrowiskowa i ds. Urbanistyki, Ochrony
Środowiska,  Rolnictwa  i  Komunalizacji  Mienia,  na  wspólnym  posiedzeniu  
w dniu 3 grudnia 2008 r.,  wyraziły pozytywną opinię na temat projektu ww.
uchwały.

Pan Patryk Palczewski  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  RM
poinformował,  że  Komisje  RM:  Rewizyjna  i  ds.  Promocji,  Kultury,  Sportu  
i  Turystyki,  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  2  grudnia  2008  r.,  wyraziły
pozytywną opinię  na temat  projektu ww. uchwały,  9  głosami  za,  przy braku
głosów przeciwnych i przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Więcej  głosów  w  dyskusji  nie  było  i  Pan  Andrzej  Kurczyński  –
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały.
W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVIII/172/08
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w  sprawie  określenia  wysokości  rocznych  stawek  podatku  od  środków
transportowych została podjęta jednogłośnie 21 głosami za, przy braku głosów
przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. /zał. nr 12/

Ad. pkt 5h
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w  Augustowie  powiedział,  że  Rada  Miejska  przystąpi  obecnie  do  realizacji
punktu  5h  porządku  obrad,  tj.  do  podjęcia  uchwały  w sprawie  zwolnień  od
podatku  od  nieruchomości  stanowiących  regionalną  pomoc  inwestycyjną.
Zapytał,  czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos  na  temat  ww.
uchwały? 

Pani  Joanna Lisek  –  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu i  Finansów
RM  poinformowała,  że Komisje RM: Budżetu i  Finansów oraz ds.  Rodziny,
Edukacji,  Zdrowia  i  Spraw Społecznych,  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  
4 grudnia 2008 r., jednogłośnie wyraziły pozytywną opinię na temat projektu
ww. uchwały.

Pan Stanisław Sokołowski – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej
RM poinformował, że Komisje RM: Uzdrowiskowa i ds. Urbanistyki, Ochrony
Środowiska,  Rolnictwa  i  Komunalizacji  Mienia,  na  wspólnym  posiedzeniu  
w dniu 3 grudnia 2008 r.,  jednogłośnie  wyraziły pozytywną opinię  na temat
projektu ww. uchwały.

Pan Patryk Palczewski  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  RM
poinformował,  że  Komisje  RM:  Rewizyjna  i  ds.  Promocji,  Kultury,  Sportu  
i Turystyki, na wspólnym posiedzeniu w dniu 2 grudnia 2008 r., jednogłośnie
wyraziły pozytywną opinię na temat projektu ww. uchwały. 

Więcej  głosów  w  dyskusji  nie  było  i  Pan  Andrzej  Kurczyński  –
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały.
W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała nr XXVIII/173/08
w  sprawie  zwolnień  od  podatku  od  nieruchomości  stanowiących  regionalną
pomoc inwestycyjną,  została  podjęta jednogłośnie 21 głosami za,  przy braku
głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. /zał. nr 13/

Ad. pkt 6
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w  Augustowie  powiedział,  że  Rada  Miejska  przystąpi  obecnie  do  realizacji
punktu 6 porządku obrad, tj.  do przedstawienia informacji Burmistrza Miasta
dotyczącej  stawek  podatku  rolnego  i  leśnego  na  2009  rok.  Udzielił  głosu  
Pani Monice Podziewskiej – Skarbnikowi Miasta z prośbą o przedstawienie
ww. informacji. 

Pani Monika Podziewska – Skarbnik Miasta poinformowała, iż nie ma
obowiązku  podejmowania  uchwał  w  sprawie  określenia  wysokości  podatku
rolnego  i  leśnego,  chyba,  że  Pan  Burmistrz  zaproponowałby  obniżenie  ceny
skupu żyta bądź ceny drewna, jaką ogłasza Prezes GUS. Takiej propozycji nie
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ma, więc podatek rolny będzie ustalany na podstawie średniej ceny skupu żyta
za okres trzech pierwszych kwartałów tego roku i średnia cena wyniosła 55,80
zł  za  1q i  była niższa od ceny z  roku poprzedniego o 4,5% i  równowartość
hektara stanowiącego użytki rolne, które nie są gospodarstwem rolnym będzie
liczona jako 5-krotność tej wartości, natomiast gospodarstw rolnych jako 2,5-
krotność tej wartości. W przypadku działek, które stanowią użytki rolne, a nie są
gospodarstwem  rolnym  podatek  rolny  będzie  wynosił  279  zł  od  hektara
fizycznego,  natomiast  gospodarstw  rolnych  139  zł  i  50  gr.  od  hektara
przeliczeniowego.  Podobnie  jest  w  przypadku  podatku  leśnego,  który  jest
ustalany na podstawie średniej ceny sprzedaży drewna obliczonej wg średniej
ceny  drewna  uzyskanej  przez  nadleśnictwa.  Za  okres  trzech  pierwszych
kwartałów tego roku ta cena wyniosła 152 zł i 53 gr. za 1 m3 i wzrosła do ceny z
roku poprzedniego o 3,5%. Podatek jest wyliczany jako równowartość 0,22 tej
wartości  drewna  i  w  lasach  ochronnych  będzie  to  16  zł  i  77  gr.  za  1  ha  
a w pozostałych 33 zł i 55 gr. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał,
czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na ww. temat? 

Głosów  w  dyskusji  nie  było  i  Pan  Andrzej  Kurczyński  –
Przewodniczący Rady Miejskiej  podziękował  za przedstawioną informację  
w sprawie stawek podatku rolnego i podatku leśnego na 2009 rok. 

Ad. pkt 7
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w  Augustowie  powiedział,  że  Rada  Miejska  przystąpi  obecnie  do  realizacji
punktu 7 porządku obrad,  tj.  do rozpatrzenia  wniosku radnego p.  Zbigniewa
Huszczy  w  sprawie  Rady  Programowej  „Przeglądu  Augustowskiego”.
Przypomniał, że Pani Radna Anna Urban sygnalizowała, aby zająć się tą sprawą.
Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na ww. temat? 

Pan  Radny  Zbigniew  Huszcza  przypomniał,  że  Rada  Programowa
„Przeglądu Augustowskiego” liczy 6 osób i nie wszystkie z nich biorą udział  
w jej spotkaniach. Zaproponował, aby odwołać Radę Programową w obecnym
składzie i powołać nową. Zaproponował, aby rada liczyła 6 osób, i aby wśród
nich znalazła się Pani Anna Jastrzębska – Dyrektor Augustowskich Placówek
Kultury.  Powiedział,  że  rada  programowa  powinna  ukonstytuować  się,  czyli
wybrać przewodniczącego. Stwierdził, że gazeta ukazuje się systematycznie już
od długiego czasu i na pewno powinno się kontynuować jej wydawanie. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
zastanawiał  się,  czy  Rada  Programowa  „Przeglądu  Augustowskiego”  jest
potrzebna skoro do tej pory spotkała się tylko 3 razy w ciągu kilku lat. 

Pan Radny Bogusław Samel  stwierdził, że „Przegląd Augustowski” to
również  są  koszty,  a  przecież  szukamy  oszczędności  w  budżecie  miasta.
Istotnym jest, o czym pisze się w tym miesięczniku. Nie jest to pismo jednego
redaktora,  burmistrza,  czy przewodniczącego.  12 – 14 lat  istnienia  gazety to
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tylko  bicie  hołdów.  Trudno  było  doszukać  się  choćby  jednego  krytycznego
artykułu na temat tego, co się dzieje w samorządzie, a przecież nie wszystko
wygląda tak różowo jak byśmy chcieli. Artykuły tego typu już dawno wszystkim
się znudziły i dlatego poczytność jest taka, jaka jest. 

Pani Radna Anna Urban oświadczyła, iż Rada Programowa „Przeglądu
Augustowskiego”  powinna  być  powołana  w  6  –  osobowym  składzie.
Zaproponowała,  aby  zgłosić  kandydatów  ze  wszystkich  klubów  bądź
ugrupowań, aby zapobiec temu, że jest tylko jedna linia chwaląca tę osobę czy
inną. Stwierdziła, że skoro będzie przekrojowo wybrana Rada Programowa to
mamy nadzieję, że będą również przekrojowe artykuły oddające prawdziwość
naszego społecznego życia. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej odniósł się
do wypowiedzi Pana Radnego Bogusława Samla, i stwierdził, że z jego strony
nie  ma  żadnych  nacisków  na  pana  redaktora  „Przeglądu  Augustowskiego”.  
Z tego, co pamięta udzielił może jednego wywiadu podsumowującego na koniec
którejś  z  kadencji.  Stwierdził,  że  nowopowołana Rada Programowa powinna
określić  program działania,  ponieważ  2-3  spotkania  przez  tyle  lat  to  jednak
bulwersujące. 

Pan Radny Bogusław Samel  stwierdził,  że  mija  półmetek pracy rady
miejskiej obecnej kadencji i zasadnym byłoby podsumować aktywność radnych,
ponieważ niektórzy  z  nich taką  aktywnością  się  nie  wykazują.  Radni  zostali
przez kogoś wybrani i  ich rola nie kończy się  na głosowaniu.  Stwierdził,  że
czym  więcej  jest  upolitycznienia  tym  gorzej  dla  nas  wszystkich,  ponieważ
mieszkańcy nie rozróżniają czyj jest szpital, czyje są ulice, kino, kultura. Należy
umożliwić wypowiadanie się mieszkańców np. na forum w internecie. Coroczne
spotkania burmistrza z mieszkańcami wyglądają mniej więcej w taki sposób, że
przychodzi  na  nie  kilka  osób,  które  mówią  o  swoich  problemach  i  później
opisywane  jest  to  w  „Przeglądzie  Augustowskim”.  Pan  Radny  zapytał,  ile  
w zeszłym roku, nas podatników, kosztował „Przegląd Augustowski”? Poprosił,
aby ta informacja pojawiła się w prasie. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zgodził się
z  Panem  Radnym,  że  radni  powinni  pracować  na  sesjach,  w  komisjach,
ponieważ  są  przedstawicielami  społeczeństwa.  Opuszczając  sesje  powinni
usprawiedliwiać  swoją  nieobecność  albo  wcześniejsze  wyjście,  a  niektórzy  
w ogóle tego nie robią. Każdy we własnym odczuciu powinien ocenić czy swoją
pracę wobec swoich wyborców wykonuje dobrze czy nie. 

Pan  Radny  Wojciech  Walulik  zapytał,  czy  na  Pana  Redaktora
Naczelnego „Przeglądu Augustowskiego” były wywierane jakiekolwiek naciski
odnośnie treści artykułów?

Pan  Jerzy  Buzon  –  Redaktor  „Przeglądu  Augustowskiego”
odpowiedział, że żadnych nacisków na jego osobę nie było. Poinformował, że
koszt  utrzymania  „Przeglądu  Augustowskiego”  w  tym  roku  to  kwota  
17  tys.  zł.  Stwierdził,  że  jego  artykuły  nie  tylko  wychwalają,  ale  również  
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i  krytykują,  jeśli  jest  taka potrzeba.  Augustów nie  jest  przecież  miastem tak
tragicznym, aby ciągle tylko narzekać. Wracając do jego zarobków to nie są one
tak imponujące jak zarobki niektórych osób ukazane w internecie. Przypomniał,
że „Przegląd Augustowski” nie jest jednoosobową gazetą i nie tylko on pisze
tam artykuły. 

Pan  Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  powiedział,  iż
spotkania  z  mieszkańcami  w  sprawie  przyszłorocznego  budżetu  będą  raczej
zawsze organizowane. Poinformował, że w ostatnich dniach spotkał się z Radą
Gospodarczą działającą przy burmistrzu i na tych spotkaniach zawsze jest tak,
że każdy z członków tej rady mówi o swoich problemach. Restaurator narzekał,
że ma mało klientów, taksówkarze, że mało parkingów, sprzedawcy, że przed ich
oknami  parkują  taksówkarze,  itd...  Zawsze  tak  będzie,  że  mówi  się  
o problemach z własnego podwórka. Pan Burmistrz powiedział, że to, co jest
zamieszczane w Przeglądzie Augustowskim” dociera do niego już po publikacji
tejże  gazety,  ponieważ  nie  jest  rolą  burmistrza  dyktowanie  tekstów  do
jakiejkolwiek z gazet. Stwierdził, że miewa nawet pretensje, że udziela wywiadu
do gazety, a drukowane jest coś zupełnie innego – w tym wypadku ma na myśli
„Gazetę  Wyborczą”  i  wywiad  na  temat  obwodnicy  i  raportu  wstępnego.
Powiedział, iż w „Przeglądzie Augustowskim” jego osoba była przedstawiana  
w różny sposób i z lepszej i gorszej strony, ale nie ma o to do nikogo pretensji.
Oświadczył,  że  każdy ma prawo wypowiedzieć się  na łamach prasy,  i  jeżeli
kogoś  skrzywdzono  jakimś  artykułem  to  pozostaje  jeszcze  droga  sądowa.
Stwierdził,  że „Przegląd Augustowski” powinien funkcjonować i  informować
mieszkańców,  również  o  tym,  co  planowane  jest  w  mieście  w  najbliższym
czasie, ponieważ tego trochę w niej brakuje. 

Pan Radny Zbigniew Huszcza  przypomniał,  że  jeżeli  chodzi  o  koszt
gazety  to  taką  informację  można  znaleźć  w  corocznych  sprawozdaniach
Augustowskich  Placówek  Kultury.  Przypomniał,  że  Rada  Programowa
„Przeglądu  Augustowskiego”  jest  ciałem  społecznym  i  jej  członkowie  nie
pobierają żadnego wynagrodzenia. Warto wspólnie zastanowić się, czy gazeta
powinna  być  tylko  miesięcznikiem,  czy  dwutygodnikiem,  na  jakim papierze
powinna być wydawana?

Pan  Radny  Bogusław  Samel  zaproponował,  aby  w  „Przeglądzie
Augustowskim” zamieścić kącik, w którym co miesiąc któryś z radnych opowie
o  swoich  spotkaniach  z  mieszkańcami  i  co  udało  mu  się  dla  nich  zrobić.
Stwierdził,  że  gdyby  zorganizować  sondaż  mieszkańców  na  temat  pracy
radnych, czy poszczególnych komórek Urzędu to wynik byłby raczej bardzo zły.
Poinformował, że w Polsce jedynie 25% spraw urzędowych załatwianych jest
przez internet, natomiast w innych krajach europejskich 100%. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,
że zawsze tak jest, że są pewne plusy i minusy działalności w danej dziedzinie, 
i to nie powinno dziwić. Wracając zaś do kwestii rzetelności dziennikarskiej, to
bywają przekłamania gdzie redaktor nie ponosi winy, ale są również takie, które
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zgodnie z własnym sumieniem każdy z dziennikarzy powinien sam ocenić. Rolą
Rady  Programowej  powinno  być  pilnowanie  rzetelności  artykułów
zamieszczanych w ww. miesięczniku. 

Pan Radny Zbigniew Huszcza  zgłosił  wniosek formalny o odwołanie
obecnie urzędującej Rady Programowej „Przeglądu Augustowskiego”. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
pod głosowanie wniosek Pana Radnego Zbigniewa Huszczy o odwołanie Rady
Programowej  „Przeglądu  Augustowskiego”  w  składzie:  Zbigniew  Huszcza,
Eliza  Ramut,  Leszek  Czokajło,  Bogdan  Dyjuk,  Tadeusz  Janusz  Wierzbicki,
Anna  Urban.  W  wyniku  przeprowadzonego  jawnego  głosowania  Rada
Programowa „Przeglądu Augustowskiego” w ww. składzie została jednogłośnie
odwołana 21 głosami. 

Pan  Radny  Zbigniew  Huszcza  zgłosił  wniosek  o  powołanie  Rady
Programowej  „Przeglądu  Augustowskiego”  w  6  –  osobowym  składzie.
Stwierdził, że jedną z powołanych osób powinien być dyrektor Augustowskich
Placówek Kultury.

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
powiedział, że może lepiej byłoby gdyby Rada Programowa liczyła nieparzystą
liczbę osób, wówczas nie będzie wątpliwości przy głosowaniu. 

Pan Radny Bogusław Samel  zgodził  się  z  Panem Przewodniczącym  
i zapytał, dlaczego w takim razie komisje Rady Miejskiej liczą po 6 osób?

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
przypomniał, że m.in. o składach ilościowych i personalnych komisji decydują
radni w głosowaniach. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
pod głosowanie wniosek Pana Radnego Zbigniewa Huszczy,  aby skład Rady
Programowej  „Przeglądu  Augustowskiego”  był  6  –  osobowy.  W  wyniku
przeprowadzonego głosowania za 6 – osobowym składem Rady Programowej
opowiedzieli  się  wszyscy  radni,  21  głosami.  Pan  Przewodniczący  poprosił  
o  zgłaszanie  kandydatur  na  członków  Rady  Programowej  „Przeglądu
Augustowskiego”. 

Pan  Radny  Zbigniew  Huszcza  zgłosił  kandydaturę  Pani  Anny
Jastrzębskiej – Dyrektora Augustowskich Placówek Kultury.

Pan  Radny  Dariusz  Górny  zgłosił  kandydaturę  Pana  Radnego
Stanisława Łoniewskiego. 

Pan  Radny  Wiesław  Jeruć  zgłosił  kandydaturę  Pana  Andrzeja
Kurczyńskiego – Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Pan Radny Lech Popko zgłosił kandydaturę Pana Radnego Zbigniewa
Huszczy. 

Pani Radna Ewa Perkowska  zgłosiła kandydaturę  Pani Radnej Anny
Urban. 

Pan  Radny  Jerzy  Dobrowolski  zgłosił  kandydaturę  Pana  Radnego
Bogusława Samla. 
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Pani Radna Bożenna Łukaszewicz zgłosiła kandydaturę Pana Bogdana
Dyjuka – Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Podlaskiego. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili ustną zgodę a Pan Bogdan Dyjuk pisemną
zgodę  na  kandydowanie  na  członka  Rady  Programowej  „Przeglądu
Augustowskiego”.

Pan Radny Jerzy  Dobrowolski  zgłosił  wniosek  o  poszerzenie  składu
Rady Programowej do 7 osób. 

Pani  Radna  Ewa  Perkowska  poprosiła,  aby  radni  reprezentujący
ugrupowanie PO zawęzili liczbę zgłoszonych kandydatur.

Pan  Radny  Wojciech  Walulik  zgłosił  wniosek  o  zamknięcie  listy
kandydatur zgłaszanych do Rady Programowej. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
pod głosowanie wniosek Pana Radnego Wojciecha Walulika o zamknięcie listy
kandydatur zgłaszanych do Rady Programowej. W wyniku przeprowadzonego
jawnego głosowania lista została zamknięta jednogłośnie 21 głosami. 

Pani  Radna Bożenna Ziemak  poparła  wniosek o  rozszerzenie  składu
Rady Programowej „Przeglądu Augustowskiego” do 7 osób. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał
pod głosowanie wniosek Pana Radnego Jerzego Dobrowolskiego o rozszerzenie
składu Rady Programowej do 7 osób. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania  skład  Rady  Programowej  „Przeglądu  Augustowskiego”  został
rozszerzony  do  7  osób,  18  głosami  za,  przy  1  głosie  przeciwnym  i  przy  
2 głosach wstrzymujących się. 

Następnie Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej
poddał  pod  głosowanie  nowy  skład  Rady  Programowej  w  osobach:  Anna
Jastrzębska,  Stanisław  Łoniewski,  Andrzej  Kurczyński,  Zbigniew  Huszcza,
Anna Urban, Bogusław Samel, Bogdan Dyjuk. W wyniku przeprowadzonego
jawnego  głosowania  Rada  Programowa „Przeglądu  Augustowskiego”  w ww.
składzie została powołana jednogłośnie 21 głosami. 

Ad. pkt 8
Pan Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  w odpowiedzi  na

interpelację  Pana  Radnego  Zbigniewa  Huszczy  powiedział,  że  metalowe
kładki nad ulicą nie rozwiążą problemu TIRów w Augustowie. Poinformował, iż
nie uczestniczył w planowaniu tej inwestycji, ponieważ proces ten rozpoczął się
jeszcze w 2007 r. Pan Burmistrz poinformował, że uczestniczył w spotkaniach
dotyczących uzgodnień tych kładek ze strony Spółdzielni Mieszkaniowej, był na
nich również przedstawiciel Urzędu Miejskiego. Przedstawiciel jak również on
wypowiadali się na tych spotkaniach w tym samym tonie, tzn., że kładki nie
rozwiążą problemu natężenia ruchu w Augustowie jak również zakłócą estetykę
miejsc, w których powstaną. Niestety wyrażone na spotkaniu opinie na niewiele
się  zdały  i  kładki  są  budowane.  Generalna  Dyrekcja  Dróg  Krajowych  
i Autostrad nie poinformowała nawet, że rozpoczyna budowę. Pan Burmistrz
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poinformował, że musiał interweniować w GDDKiA oddział w Białymstoku  
o  ustawienie  barier  przy  chodniku obok  młyna,  aby  zabezpieczyć  to  bardzo
wąskie przejście. 

Pani  Anna  Kowalczuk  –  Kierownik  Wydziału  Architektury  
i Gospodarki Przestrzennej UM wyjaśniła, że jeśli chodzi o miejscowe plany
zagospodarowania przestrzennego to nie pokazują one konkretnych rozwiązań
architektonicznych. W planach miejscowych nakreślone są linie rozgraniczające
dróg, w których ma się znaleźć pełna infrastruktura drogowa. Poinformowała, iż
kładka  realizowana  na  ul.  29  Listopada  jest  objęta  miejscowym  planem
zagospodarowania przestrzennego z 2006 roku i jest z nim zgodna. Inwestycja
przebiega w liniach rozgraniczających drogi oraz na terenach, które w planach
przeznaczone  są  na  tereny  zieleni,  w  których  dopuszczone  są  ciągi  piesze,
komunikacyjne, rowerowe. Przed pozwoleniem na budowę zgodność z planem
była badana. 

Pan Radny Jerzy Dobrowolski  powiedział,  że radni w tej  sytuacji  są
absolutnie  bezsilni  i  na to wygląda,  że  nie mogą nic zrobić w ww. sprawie.
Stwierdził,  że  wszyscy  zostaliśmy  ukarani  takim  paskudztwem
architektonicznym, które będzie stwarzać zagrożenie dla dzieci i ludzi starszych.

Pan Radny Dariusz Górny stwierdził, że dobrą bronią włada grupa osób,
która  skutecznie  odsuwa  w  czasie  budowę  obwodnicy  –  używają  do  tego
przepisów  związanych  z  naruszeniem  prawa.  Zaproponował,  aby  radni
przyjrzeli się, czy przy tej inwestycji - budowie kładek, nie nastąpiło naruszenie
przepisów  prawa.  Zauważył,  że  przecież  o  realizacji  inwestycji  nie  były
informowane strony sąsiedzkie.  Należy przeanalizować cały  proces  realizacji
inwestycji, aby sprawdzić, czy nie wystąpiły jakieś nieprawidłowości. Być może
takie działania spowodują zatrzymanie budowy kładek. 

Ad. pkt 9
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej

powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 9 porządku
obrad, tj. do przyjęcia protokołów z obrad XXVI sesji RM z 7.11.2008 r. oraz
XXVII sesji RM z 20.11.2008 r. Zapytał, czy są uwagi do protokołów? 

Uwag  nie  zgłoszono  i  Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący
Rady  Miejskiej  poddał  ww.  protokoły  pod  głosowanie.  W  wyniku
przeprowadzonego  jawnego  głosowania  protokół  z  obrad  XXVI  sesji  RM  
z  7.11.2008  r.  został  przyjęty  jednogłośnie  20  głosami  za.  W  wyniku
przeprowadzonego  jawnego  głosowania  protokół  z  obrad  XXVII  sesji  RM  
z 20.11.2008 r. został przyjęty jednogłośnie 20 głosami za.

Ad. pkt 10
Pan Wiesław Jeruć – Przewodniczący Komisji ds. Rodziny, Edukacji,

Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  RM  przypomniał,  że  na  poprzedniej  sesji
przedstawiane  było pismo Pani Anny Grajewskiej  w sprawie zamiany lokalu
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socjalnego i decyzją Rady Miejskiej Komisja ds. Rodziny, Edukacji, Zdrowia  
i  Spraw  Społecznych  RM  na  posiedzeniu  w  dniu  13  listopada  2008  r.
rozpatrywała ww. sprawę. Odczytał fragment protokołu Komisji dotyczący tej
sprawy: „Zgodnie z decyzją Rady Miejskiej z 7 listopada 2008 r. Komisja ds.
Rodziny, Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych RM rozpatrzyła sprawę Pani
Anny  Grajewskiej  zamieszkałej  przy  ul.  Tytoniowej  8a/1  w  Augustowie  
o  wszczęcie  postępowania  w  przedmiocie  zamiany  lokalu  mieszkalnego.
Zapoznano się z dokumentacją w ww. sprawie. 

Pani  Krystyna  Juchniewicz  –  Inspektor  w  Wydziale  Gospodarki
Komunalnej,  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska  UM wyjaśniła,  że  Pani  Anna
Grajewska  była  w udziałach  do  1/3  części  współwłaścicielką  nieruchomości
przy  ul.  Ludowej  18,  którą  Sąd  Rejonowy  w  Augustowie  na  mocy
postanowienia Sygn. Akt I Ns 392/05 z dnia 8 maja 2006 r. przyznał w całości
na  własność  uczestnikowi  postępowania,  natomiast  Pani  Annie  Grajewskiej
została zasądzona spłata w kwocie 48.000 zł.  Pani Anna Grajewska opuściła
mieszkanie  po  wyroku  sądowym  o  eksmisji  z  powództwa  właściciela
nieruchomości  i  wynajęła  lokal  przy  ul.  Obr.  Westerplatte  40a/2,  następnie
zamieszkała  przy ul.  Tytoniowej  3/3.  W dniu 15 grudnia  2006 r.  złożyła  do
Urzędu  Miejskiego  wniosek  o  przyznanie  lokalu  socjalnego  dla  9-osobowej
rodziny, który został  rozpatrzony zgodnie z uchwałą nr XXXIII/314/06 Rady
Miejskiej  w Augustowie  z  dnia  30 marca  2006 r.  w sprawie  wynajmowania
lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. Społeczna Komisja
Mieszkaniowa  rozpatrzyła  wniosek  pod  kątem  umieszczenia  na  liście  osób
oczekujących  na  zawarcie  umowy  najmu,  sprawdzono  warunki  bytowe
wnioskodawczyni przy ul.  Obr. Westerplatte 40A/2 w dniu 22 marca 2007 r.
oraz  w  dniu  4  kwietnia  2007  r.  po  zmianie  miejsca  zamieszkania  przy  
ul.  Tytoniowej 3/3. W dniu 13 lipca 2007 r.  zostało wydane zawiadomienie  
o  wszczęciu  postępowania  w  sprawie  przyznania  lokalu  socjalnego  przy  
ul.  Tytoniowej  8A/1  i  Pani  Anna  Grajewska  wyraziła  zgodę  na  przyjęcie
proponowanego lokalu. Upoważniony został Prezes ATBS „Kodrem” Sp. z o.o.
do zawarcia umowy najmu na lokal socjalny, która została zawarta 6 sierpnia
2007 r. na czas określony, tj. do 31 lipca 2009 r. W dniu 10 sierpnia 2007 r.
wpłynęło  podanie  Pani  Anny  Grajewskiej  o  zamianę  obecnie  zajmowanego
mieszkania  na  lokal  o  wyższym  standardzie.  Pismem  z  dnia  14.08.2007  r.
otrzymała  odpowiedź,  iż  zgodnie  z  uchwałą  Rady  Miejskiej  nie  mogą  być
rozpatrywane  wnioski  o  zamianę  tych  wnioskodawców,  którzy  otrzymali
mieszkanie z zasobów gminy w okresie ostatnich trzech lat. W dniu 8 kwietnia
2008 r. Pani Anna Grajewska złożyła wniosek o zamianę lokalu mieszkalnego.
Została poinformowana, że sprawa będzie rozpatrywana w II kwartale 2009 r.
Zgodnie  z  uchwałą  nr  XIII/83/07  Rady  Miejskiej  w  Augustowie  z  dnia  
28  września  2007  r.  w  sprawie  wynajmowania  lokali  wchodzących  w skład
mieszkaniowego zasobu gminy wnioski o najem lokalu złożone do 31 grudnia
rozpatrywane są przez Społeczną Komisję Mieszkaniową w roku następnym.  
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W dniu  15  lipca  2008  r.  wpłynęło  kolejne  pismo  Pani  Anny  Grajewskiej  
o  wszczęcie  postępowania  w sprawie  zamiany  lokalu  mieszkalnego.  Została
wysłana  odpowiedź  o  braku  możliwości  zamiany.  Pani  Anna  Grajewska
otrzymała  lokal  z  zasobów gminy w 2007 r.,  a  więc  brak  było  podstaw do
rozpatrywania  wniosku  o  zamianę.  Zgodnie  z  ww.  uchwałą  Rady  Miejskiej
została przyjęta zasada nie rozpatrywania wniosków o umieszczenie na liście
zamiany  na  dany  rok  osób,  które  otrzymały  mieszkania  z  zasobów  gminy  
w  okresie  ostatnich  3  lat.  Pani  Anna  Grajewska  złożyła  odwołanie  do
Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Suwałkach, które nie mogło być
przesłane z uwagi na fakt, że Burmistrz Miasta nie wydał decyzji w sprawie.
Odpłatne używanie lokalu wchodzącego w skład mieszkaniowego zasobu gminy
oparte jest o umowę najmu lokali socjalnych zawierane są na czas określony.
Pani Anna Grajewska ma zawartą umowę na najem lokalu socjalnego do dnia 
31  lipca  2009  r.,  natomiast  z  przedstawionego  poświadczenia  zameldowania
wynika,  że  wraz  z  dziećmi  jest  zameldowana  na  pobyt  stały  przy  
ul. Tytoniowej 8a/1 od października 2007 r. 

Po  przeprowadzonej  dyskusji,  Pan  Wiesław  Jeruć  –  Przewodniczący
Komisji ds. Rodziny, Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych RM poddał pod
głosowanie  wniosek Pani  Anny Grajewskiej  o  udzielenie  pomocy w sprawie
zamiany  lokalu  socjalnego,  który  w  wyniku  przeprowadzonego  jawnego
głosowania został zaopiniowany negatywnie 6 głosami za, przy braku głosów
przeciwnych  i  przy  braku  głosów  wstrzymujących  się.  Członkowie  Komisji
wyrazili  zdziwienie  postawą roszczeniową Pani  Anny Grajewskiej,  która  jest
objęta opieką Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.”

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,
że stanowisko Komisji w ww. sprawie jest jednoznaczne i w tym duchu zostanie
udzielona odpowiedź. Powiedział, że nie ma podstaw prawnych, aby przychylić
się do wniosku P. Grajewskiej w sprawie zamiany lokalu socjalnego. Zapytał,
czy ktoś ma inne propozycje? Innych propozycji nie zgłoszono. 

Pan Wiesław Jeruć – Przewodniczący Komisji ds. Rodziny, Edukacji,
Zdrowia i Spraw Społecznych RM poinformował, że do wiadomości Komisji
ds.  Rodziny,  Edukacji,  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  RM  wpłynęło  pismo
Ordynatora Oddziału Urazowo – Ortopedycznego w Augustowie adresowane do
Dyrekcji  SP ZOZ w Augustowie.  W piśmie  kolejny  raz  dyrektor  SP ZOZ  
w Augustowie informowany jest, że z powodu braku aparatu radiologicznego
„ramię  typu  C”  nie  ma  możliwości  stosowania  nowoczesnych  /obecnie
obowiązujących/ technik operacyjnych w leczeniu złamań. W dniu 5 grudnia
2008 r.  Komisja  ds.  Rodziny,  Edukacji,  Zdrowia  i  Spraw Społecznych RM  
w Augustowie zapoznała się z ww. pismem i przekazała je do wiadomości Rady
Miejskiej na ręce Pana Przewodniczącego RM. /zał. nr 14/

Pani  Joanna  Lisek  –  Wiceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej
poinformowała,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  Komisji  Budżetu  i  Finansów  
z Komisją ds. Rodziny, Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych RM w dniu  
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4  grudnia  2008  r.  Pan  Radny  Bogusław  Samel  zaproponował,  aby  
w dodatkowym punkcie  porządku  obrad  sesji  poruszyć  sprawę budowy ulic
Młodości i Kwaśnej, by radni mogli wypowiedzieć się na temat ewentualnego
dofinansowania  i  jego  formy.  Poinformowała,  że  Pan  Burmistrz  obiecał,  że
spotka  się  z  Panem  Starostą.  Powiedziała,  że  mimo  tego,  iż  są  to  ulice
powiatowe  to  kwestia  ich  budowy  powinna  być  wyjaśniona  do  końca.
Mieszkańców nie obchodzi czy ulica jest miejska czy powiatowa, ponieważ leży
ona w Augustowie. 

Pan  Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  poinformował,  iż
spotkał się z Panem Starostą i rozmawiał na temat ulic: Młodości i Kwaśnej.
Przypuszcza,  że  kompromis  zostanie  osiągnięty,  ale  nie  będzie  on  dotyczył
budowy  jednocześnie  tych  dwóch  ulic.  Powiatu  nie  stać  na  takie
przedsięwzięcie. Pan Burmistrz zapowiedział kolejne spotkania na temat tego,
którą z ulic i w jakim zakresie realizować. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,
że  taka  odpowiedź  na  pewno  nie  usatysfakcjonuje  mieszkańców  ww.  ulic,
jednak  możliwości  finansowe  są  takie  a  nie  inne.  Prawdopodobnie,  gdyby
Zarząd Powiatu w budżecie jednego roku zaplanował realizację jednej z ulic,  
a następnej  ulicy w kolejnym roku, wówczas miasto także partycypowałoby  
w ich  budowie.  Należy jednak pamiętać,  że  miasto  w tym wypadku oferuje
jedynie pomoc przy realizacji ww. inwestycji. 

Pani  Radna Anna Urban  zaproponowała,  aby na  pierwszym miejscu
postawić ulicę Młodości, ponieważ jej mieszkańcy byli bardzo zaangażowani  
i walczyli o to, aby w końcu tą ulicę wybudować. Stwierdziła, że jest to bardzo
długa ulica, może nie główna, ale jedna z ważniejszych w mieście i należy ją
wykonać.  Poprosiła  Pana  Burmistrza  o  procentowe  określenie,  w  jakiej
wysokości miasto może dotować budowę ulicy. 

Pan  Roman  Krzyżopolski  –  Przewodniczący  Rady  Powiatu
poinformował, że 4 lata temu Pan Leszek Cieślik – Burmistrz Miasta, on sam 
i  Pan  Franciszek  Wiśniewski  –  Starosta  Augustowski  spotkali  się  
z mieszkańcami ul. Kwaśnej,  na którym to spotkaniu wyjaśniane były pewne
procedury  i  możliwości  budowy  tej  ulicy.  Kilkunastu  jej  mieszkańców  nie
wyraziło zgody na realizację przedsięwzięcia, pomimo tego, że przygotowana
była  dokumentacja,  udzielono  pozwolenia  na  budowę  i  złożono  wniosek  
w sprawie budowy. Poinformował, że budowa ulic: Kwaśnej i Młodości będzie
kosztowała  7,6 mln. zł. Ulice te mogą być budowane w pewnym systemie przez
najbliższe lata /tzw. schetynówki/, ale należy zapewnić na to środki finansowe.
Przypomniał,  że  stracona  została  bardzo  poważna  inwestycja  budowy  
ulic:  Tytoniowej,  Komunalnej  i  I  Pł.  Uł.  Krechowieckich,  i  należy  zrobić
wszystko, aby tę inwestycję przywrócić – to powinien być w tej chwili priorytet.
Stwierdził,  że  ul.  Kwaśna  miała  szansę  realizacji  4  lata  temu,  z  której  nie
skorzystała. 
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Pani  Radna  Anna  Urban  stwierdziła,  że  o  budowę  ulicy  Młodości
zabiega  wielu  jej  mieszkańców  –  pod  wnioskiem było  ponad  30  podpisów.
Zgodziła się z przedmówcą, że jeśli  mieszkańcy ul.  Kwaśnej  nie skorzystali  
z możliwości budowy, jaką mieli wcześniej, to może należałoby dać im więcej
czasu na przemyślenie, a skupić się na budowie ul. Młodości. 

Pan  Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  powiedział,  że
wszystkie ulice w mieście są ważne. W przyszłym roku trzeba jak najszybciej
powrócić  do  realizacji  wspólnych  ulic  powiatowych  i  miejskich,  
tj.  ul.  Tytoniowej,  Komunalnej  i  I  Pł.  Uł.  Krechow..  Na  koniec  swojej
wypowiedzi  podał  pocieszającą  wiadomość,  że  otrzymał  listę  rankingową do
Narodowego  Programu  Przebudowy  Dróg  Lokalnych  2008  –  2011,  gdzie
wniosek  złożony  przez  Urząd  Miejski  dotyczący  ul.  Prądzyńskiego  
i  Grzybieniowej  znalazł  się  na  tej  liście  i  został  zatwierdzony  w  pełnej
wysokości dofinansowania. Kwota ta plasuje nas na 3 miejscu po Białymstoku i
Bielsku Podlaskim pod względem wysokości dofinansowania, na 40 złożonych
wniosków. 

Pani Radna Bożenna Ziemak poprosiła Pana Romana Krzyżopolskiego
–  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Augustowskiego  o  podanie  konkretnej
odpowiedzi,  czy  w  budżecie  powiatu  zarezerwowano  jakąkolwiek  kwotę  na
budowę ul. Młodości?

Pan  Roman  Krzyżopolski  –  Przewodniczący  Rady  Powiatu
odpowiedział, że nie, ponieważ nie złożono wniosku o jej dofinansowanie z tzw.
„schetynówek”. Powiat miał możliwość złożenia wniosków o dofinansowanie
budowy dwóch  ulic  powiatowych.  Jedną  ze  zgłoszonych  ulic,  która  będzie  
w dużej  wysokości  finansowana jest  ul.  400 – Lecia  w Lipsku.  Drugą dużą
inwestycją,  która  będzie  realizowana  ze  strony  powiatu  jest  budowa  drogi  
w Jeziorkach. Powiedział, że chciałby, aby w przyszłym roku zrealizowane były
dwie ulice powiatowe leżące w mieście Augustowie. Pan Przewodniczący Rady
Powiatu  odniósł  się  również  do  pisma  kierowanego  do  Dyrekcji  SP ZOZ  
w Augustowie  dotyczącego  konieczności  zakupu  aparatu  radiologicznego  na
Oddział  Urazowo  –  Ortopedyczny.  Wyjaśnił,  że  na  Oddziale  Urazowo  –
Ortopedycznym niezbędny  jest  aparat  radiologiczny,  o  którym wspomniano  
w piśmie.  Został złożony wniosek o dofinansowanie zakupu całej niezbędnej
aparatury rentgenowskiej, jednak nie został on zaakceptowany. Zasygnalizował,
że  Ordynator  Oddziału  Urazowo  –  Ortopedycznego  oraz  lekarze  będą  
w  pewnym  momencie  zmuszeni  wysyłać  pacjentów  na  składanie  złamań
specjalistycznych do innych szpitali. 

Pan Radny Wojciech  Walulik  poprosił  Pana  Burmistrza  o  udzielenie
informacji  na  temat  tzw.  „Domu  Turka”.  Poinformował,  że  otrzymał  już
odpowiedź od Pana Burmistrza na posiedzeniu Komisji,  jednak chciałby, aby
była ona przedstawiona na sesji, ponieważ wiele osób jest zainteresowanych tą
kwestią. 
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Pan  Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  poinformował,  że
jeszcze  do  tej  pory  nie  otrzymał  żadnej  oferty  sprzedaży  od  właściciela
nieruchomości  –  o  przedstawienie  jej  wystąpiono  do  właściciela  na  piśmie.
Przypomniał,  że  wystąpił,  do  właściciela  nieruchomości  z  ofertą  kupna  
i propozycją ceny, ale została ona odrzucona. 

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał 
z korespondencją, która wpłynęła do Przewodniczącego Rady Miejskiej:
-  z  pismem  mieszkańców  ul.  Chreptowicza,  które  wpłynęło  do  Urzędu
Miejskiego  w  Augustowie  w  dniu  26.11.2008  r.,  dotyczącym  utrudnień
związanych  z  robotami  budowlanymi  przebudowy  drogi  S-8.  Wobec
powyższego  mieszkańcy  są  zdania,  że  Urząd  Miejski  zobowiązany  jest  do
wybudowania drogi alternatywnej – Pan Przewodniczący przypomniał, że na ten
temat była już mowa na Komisjach Rady Miejskiej, aby w projekcie budżetu na
2009 r. ująć koszty związane z wykonaniem dokumentacji, a wykonawstwem
drogi  powinna  zająć  się  Generalna  Dyrekcja  Dróg  Krajowych  i  Autostrad  
/zał. nr 15/; 
- z pismem mieszkańców ulic: Cichej, E. Orzeszkowej, Sadowej, które wpłynęło
do Urzędu Miejskiego w Augustowie w dniu 2.12.2008 r., w którym mieszkańcy
proszą o pomoc w budowie ww. ulic, /zał. nr 16/;
-  z pismem Krzysztofa Jakuba Putry – Wicemarszałka Sejmu RP dotyczącym
projektu „Masterplan dla transportu kolejowego w Polsce do 2030 roku”,  /zał.
nr 17/;
-  z  pismem  Ministra  Infrastruktury,  kierowanym  do  Pana  Bronisława
Komorowskiego – Marszałka Sejmu RP, które jest odpowiedzią na interpelację
posła  Krzysztofa  Putry,  w  sprawie  modernizacji  linii  kolejowych  do  granic
Państwa z Litwą, Białorusią i Rosją, /zał. nr 18/;
-  z  pismem  Ministerstwa  Infrastruktury,  Departament  Kolejnictwa,  które
wpłynęło do Urzędu Miejskiego w Augustowie w dniu 2.12.2008 r., w sprawie
projektu „Master  Planu dla  transportu kolejowego w Polsce do 2030 roku”  
i przebiegu linii kolejowej E75 „Rail Baltica”, /zał. nr 19/;
-  z  ofertą  pisma  samorządu  terytorialnego  „Wspólnota”,  dotyczącą  wzięcia
udziału  w  cyklu  nieodpłatnych  konferencji  –  Efektywna  praca  rady  gminy,
powiatu, sejmiku, /zał. nr 20/.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej  odczytał
fragmenty raportu o oddziaływaniu na środowisko dla obwodnicy Augustowa  
w ciągu drogi krajowej nr 8: „Na mocy art. 6/4/ Dyrektywy Siedliskowej, wobec
istnienia  rozwiązań  alternatywnych  opisanych  w  Raporcie,  jako  warianty
realizacyjne nie mogą być traktowane: 
- wariant I /dawniej IVL/ i wariant IA, tj. niezależnie od rozpatrywanych dwóch
założeń  przebiegu  I  Pan  –  Europejskiego  Korytarza  Transportowego  /Via
Baltica/: na trasie Budzisko – Suwałki – Białystok – Warszawa lub Budzisko –
Suwałki – Ełk – Łomża – Warszawa,
- wiariant „O” – nie podejmowania realizacji obwodnicy. 
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/.../  Z  punktu  widzenia  oddziaływania  na  krajobraz  ocenianych  wariantów
obwodnicy Augustowa najgorzej wypada wariant  I  z przejściem przez dolinę
Rospudy.  Jego  realizacja  spowoduje  oddziaływanie  na  krajobrazy  cenne  
i bardzo cenne, unikatowe w kraju i w Europie, o randze międzynarodowej. Są
to modelowo zachowane, rozległe krajobrazy torfowisk niezwykle wrażliwych
na zakłócenia. W wyniku realizacji  trasy, niezależnie od wariantu konstrukcji
mostowej  i  sposobu  przekroczenia  doliny  nastąpi  istotne  negatywne
oddziaływanie  na  krajobraz.  Trasa  wariantu  II  /przejście  w  okolicach
miejscowości  Chodorki/  przebiega  przez  pola,  miejscami  lasy,  długimi
odcinkami  wzdłuż  linii  energetycznej,  a  więc  w  pasie  o  charakterze
technicznym.” Pan Przewodniczący stwierdził, że wg zapisów w raporcie, fakt,
że komuś zostaną na pół przedzielone gospodarstwa rolne to tak naprawdę nie
jest istotne. Ocenił, że raport jest tendencyjny. Przy opracowywaniu tego raportu
miały być wzięte inne kryteria i aspekty, niestety tak się nie stało. W raporcie nie
wzięto  pod  uwagę,  jakże  ważnych,  kryteriów  społecznych,  finansowych,
czasowych.  Pan  Przewodniczący  stwierdził,  że  wszystko  idzie  ku  temu,  aby
obwodnica Augustowa nie powstała. 

Pan  Kazimierz  Kożuchowski  –  Burmistrz  Miasta  poinformował,  że
Pan Przewodniczący  zacytował  fragmenty  z  raportu  wstępnego a  on ma już
raport ten właściwy, a raczej jego streszczenie w języku niespecjalistycznym.
Wg tego raportu najwięcej strat przyrodniczych spowodowałaby budowa drogi
w wariancie I, niezależnie od podwariantów. Jako główne zagrożenie wskazano
m.in. na zniszczenie siedlisk, stanowisk występowania gatunków w obrębie pasa
drogowego,  zmiany  hydrologiczne,  zniszczenia  komunikacyjne,  nasiloną
penetrację ludzką, podwyższoną śmiertelność zwierząt, w związku z kolizjami 
z pojazdami lub konstrukcjami mostowymi.” Pan Burmistrz stwierdził,  że od
pierwszego  spotkania  na  komisji  technicznej  ze  Spółką  DHV  Polska  już
wiedział,  jakie  to  opracowanie  będzie.  Spółka  DHV  złożyła  dokumenty  
i wygrała przetarg. Powołano 56 ekspertów /dlatego raport był taki drogi/ –  
i wśród nich był profesor, który bardzo sprzyjał ekologom. W raporcie napisano,
że miejsce pobytu ekologów, należy uważać za pewien relikt lub pomnik. Na
podstawie  tego  raportu  ma  zapaść  decyzja  tak  ważna  dla  Augustowa i  jego
mieszkańców.  W całym  raporcie  nie  ma  nawet  jednego  słowa  mówiącego  
o człowieku. Z tego raportu wynika, że nas tutaj nie ma, albo jesteśmy mało
ważni. Pan Burmistrz stwierdził, że miał nadzieję, że raport będzie obiektywny 
i odniesie się do wszystkich kryteriów, niestety tak się nie stało. Poinformował,
że już na spotkaniu komisji technicznej wyraźnie powiedziano, że wariant I nie
może być realizowany. Powiedział, że jest optymistą i wierzy, że znajdzie się
osoba, która powie, że raport raportem, przyroda jest ważna, ale poza tym jest
jeszcze ekonomia i  są ludzie i  ten ktoś zdecyduje w końcu o budowie przez
Rospudę.  Jeżeli  tak  się  nie  stanie  to  będą  fundowane  nam  kolejne  kładki  
i  „światełka”,  ale  wiadomo,  że  od  tego  tirów  nam  nie  ubędzie,  wprost
przeciwnie. Pan Burmistrz stwierdził, że w raporcie, mieszkańców Augustowa,
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potraktowano chyba jako drugą kategorię, ponieważ nam hałas /przekroczony  
w niektórych miejscach nawet o 100%/ oraz spaliny nie szkodzą, a zwierzętom
mogą  zaszkodzić.  Pan  Burmistrz  zaprosił  wszystkich  zainteresowanych  na
spotkanie  z  przedstawicielami  komitetów  wspierania  budowy  obwodnicy
Augustowa,  które  odbędzie  się  5  grudnia  2008  r.  o  godz.  14.00  w  sali
konferencyjnej  Urzędu  Miejskiego.  Na  spotkaniu  omawiana  będzie  sprawa
blokady ronda - blokada odbędzie się 10 grudnia 2008 r. o godz. 10.00. 

Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej
podziękował wszystkim za pieniądze zebrane na rzecz potrzebującej rodziny  
z Suwałk. Pieniądze zostaną przekazane na konto Urzędu Gminy w Suwałkach.
Pan  Przewodniczący  życzył  wszystkim  zebranym  wesołych,  spokojnych  
i zdrowych Świąt Bożego Narodzenia oraz szczęśliwego Nowego Roku 2009. 

Ad. pkt 11
Pan  Andrzej  Kurczyński  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  po

wyczerpaniu  porządku  obrad  zamknął  XXVIII  sesję  Rady  Miejskiej  
w Augustowie. 

Protokołowała: Przewodniczył: 

/Ewa Szczepańska/                                                       Przewodniczący 
                                                                          Rady Miejskiej w Augustowie 

                                                                                 /Andrzej Kurczyński/
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